
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

MarikovskĪ spravodaj 
 

Obec Doln§ Marikov§    roļn²k XIII.   december 2013    nepredajn® 

 
                                                                                            

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Mil² spoluobļania, 

ani sme sa nenazdali a uģ n§s zaļ²na  opªŠ oslovovaŠ vianoļnĨ ļas a od pr²chodu Nov®ho 

roka n§s del² uģ len p§r, d¼fajme,  ģe tĨch najkrajġ²ch dn². Prich§dza obdobie urļite  ļarovn®, 

pln® oļak§van², a pre niekoho, komu troġku unikne podstata Vianoc, aj upon§hŎan®  

a stresuj¼ce.  

Je to ļas, kedy zaļ²name moģno aj s trochou nostalgie spom²naŠ na uplynulĨ rok a s 

oļak§van²m sa zamĨġŎaŠ, ļo n§m prinesie rok nadch§dzaj¼ci. M¹ģeme spoloļne zhodnotiŠ 

naġu doterajġiu pr§cu. To, ļo sa n§m v tomto roku podarilo urobiŠ a stanoviŠ si  ciele. Viem, 

ģe situ§cia nie je vģdy Ŏahk§ a ide§lna ļi je to v spoloļnosti, v obci, v pr§ci alebo doma 

v rodin§ch. Ļi chceme  alebo nie, toto vġetko, 

ļi uģ  pozit²vne   alebo  negat²vne sa premieta 

aj do  naġich  vzŠahov, spr§vania a r¹znych 

reakci². A preto  je pre  n§s vġetkĨch veŎmi 

d¹leģit®   spr§vaŠ    sa  k sebe priateŎsky, 

¼ctivo  a   vytv§raŠ  si  spoloļne  prostredie  

ļo      najpr²jemnejġie  a najpokojnejġie. Len 

od  n§s  z§vis²,  ako si  v obci ģijeme a pr§ve 

to  je   pre  n§s  veŎk§  dev²za oproti upon§hŎa 

nejġ²m  mest§m.   

Ver²m, ģe sa vġetci snaģ²me urobiŠ vģdy pre dan¼ vec to najlepġie, no aj napriek  tomu sa 

niekedy stret§me s nev¹Ŏou a nepochopen²m. ĢiaŎ, aj to n§m ģivot prin§ġa.  

Pr§ve teraz je t§ vhodn§ pr²leģitosŠ, aby som sa aj touto cestou poŅakoval V§m vġetkĨm za 

spoloļn® chv²le, za ochotu, spolupr§cu a ¼stretovosŠ poļas cel®ho roka, vġetkĨm tĨm ktor² 

bezprostredne a obetavo napom§hali pri spr²jemŔovan² ģivota v naġej obci. Z§roveŔ V§m 

chcem popriaŠ pokojn® l§skypln® Vianoļn® sviatky v kruhu tĨch, ktor² s¼ V§m najbliģġ², aby 

ich preģitie bolo posilnen²m do Nov®ho roka 2014, do ktor®ho V§m ģel§m pevn® zdravie, 

pokoj a l§sku v rodin§ch veŎa osobnĨch i pracovnĨch ¼spechov a splnenĨch pl§nov a 

predsavzat². 

             Ing. Peter Ġujak, starosta  

  

 



 

 

 

Rekonģtrukcia obecnĪch objektov 

Kult¼rny dom - obecnĪ ¼rad 

Pred dvoma rokmi sme zaļali s postupnou  

rekonġtrukciou  budovy kult¼rneho domu,  

v ktorom  m§me aj s²dlo  obecn®ho ¼radu.  

Bola preveden§  vĨmena niektorĨch okien  

a oprava  vstupn®ho  schodiska. V uplynu- 

lĨch  mesiacoch  sme  pokraļovali  Ņalġou  

etapou a to rekonġtrukciou kancel§ri² obec- 

n®ho   ¼radu  a vstupnĨch  priestorov,  kde  

bolo vytvoren® tzv. klientsk® centrum, aby  

obļania  jednoduchġie  a na jednom mieste  

vybavili  vġetky potrebn® n§leģitosti. Tieto 

priestory si to skutoļne vyģadovali, nakoŎ- 

ko boli eġte v p¹vodnom stave zo 60-tych  

rokov. Touto  cestou  by  som  chcel  poŅakovaŠ  V§m  vġetkĨm  za tolerantnosŠ a trpezlivosŠ pri do-

ļasnom obmedzen² reģimu fungovania prev§dzky obecn®ho ¼radu poļas rekonġtrukļnĨch pr§c. 

S¼ļasŠou rekonġtrukcie  priestorov  bola aj k¼pa novej  rozhlasovej ¼stredne, o ļom sa dozviete viac  

v Ņalġom pr²spevku.  

Za  veŎmi d¹leģit¼  sme povaģovali  aj opravu striech a vĨmenu klampiarskych konġtrukci² na  obec- 

nĨch budov§ch , aby sme prediġli ich znehodnoteniu poveternostnĨmi vplyvmi. Do zaļiatku vykuro- 

vacej sez·ny n§m eġte zost§va odstr§niŠ havarijnĨ stav kotolne, ktorĨ si vyģaduje aj vĨmenu kotla. 

   Matersk§ ģkola 

 Pred  niekoŎkĨmi  rokmi   sme   vzhŎadom  na  

                                                                                     demografickĨ  vĨvoj zvaģovali, akĨm smerom 

                                                                                     sa bude  uberaŠ  fungovanie  a existencia naġej 

                                                                                     materskej ġk¹lky. Na z§klade pozit²vnych uka- 

                                                                                     zovateŎov, k ļomu v nemalej miere prispela aj 

                                                                                     vĨstavba n§jomnej bytovky,  sa zvĨġila p¹rod- 

                                                                                     nosŠ a situ§cia v poļte obyvateŎov sa stabilizo- 

                                                                                     vala.  Aj z toho  d¹vodu  sme  v minulom roku  

                                                                                     zaļali  s  opravou  budovy  materskej   ġkoly. 

                                                                                     TĨkalo  sa to hlavne  strechy,  atiky, schodiska, 

ale aj  vn¼tornĨch  priestorov.  Poļas  letnĨch  pr§zdnin by sme chceli  dokonļiŠ druh¼ etapu opravy 

strechy,  atiky a vonkajġ²ch omietok  v nevyhnutnom  rozsahu a v r§mci  finanļnĨch  moģnost² Obce.  

Na obidve aktivity sme podali ģiadosŠ o dot§ciu, no do dneġn®ho dŔa nem§me vyrozumenie o vy- 

hodnoten². V pr²pade, ģe by boli naġe ģiadosti schv§len®, opr§vnen® n§klady by boli  predmetom 

dodatoļnej refund§cie. 

ObecnĪ rozhlas 

V ¼vodnom pr²spevku som uģ spomenul, ģe zaļiatkom tohto roku sme zak¼pili nov¼ rozhlasov¼ 

¼stredŔu, ktor§ umoģŔuje ġ²renie dr¹tov®ho aj bezdr¹tov®ho sign§lu. Pr§ve kombin§ciu tĨchto dvoch 

sp¹sobov by sme v bud¼cnosti chceli vyuģiŠ v naġich zloģitĨch geografickĨch podmienkach. 

ĐstredŔa je podstatne vĨkonnejġia a modernejġia, ļo n§m umoģn² postupne rozġ²riŠ a zahustiŠ 

rozhlasov® rozvody po Obci. Na z§klade opodstatnenĨch poģiadaviek naġich obļanov sme zaļali s 

postupnĨm rozġirovan²m siete u Ad§mkov, v ļasti Martik§Ŕovce a v Besnom. TĨmto sp¹sobom by 

som V§s chcel vyzvaŠ na pod§vanie re§lnych poģiadaviek a pripomienok priamo na ObecnĨ ¼rad na 

rozġ²renie a zahustenie obecn®ho rozhlasu. Postupne budeme preverovaŠ opodstatnenosŠ poģiadaviek 

a zaraŅovaŠ do harmonogramu pr§c tak, ako  to bude moģn® z finanļn®ho a kapacitn®ho hŎadiska. 

Z§roveŔ chcem upozorniŠ na skutoļnosŠ, ģe nie kaģdĨ dvor m¹ģe byŠ na 100% ozvuļenĨ, nakoŎko 

geografick® usporiadanie naġej obce je znaļne n§roļn®. Preto by som V§s, v§ģen² spoluobļania,  

poprosil o ist¼ d§vku trpezlivosti aj do bud¼cna.                                            Ing. Peter Ġujak 

 

                
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

Investiľn® aktivity 
 
V predch§dzaj¼com ļ²sle noviniek som V§s, mil² spoluobļania,  informoval o prebiehaj¼cich 
a pripravovanĨch projektoch. Vġetky tieto akcie sa n§m podarilo ¼speġne zrealizovaŠ vŅaka 
finanļnĨm prostriedkom, z²skanĨm z dotaļnĨch programov a fondov. 
 

Postupn® budovanie kanaliz§cie 

Obec sa snaģ² v maxim§lnej miere pripravovaŠ projekty a pod§vaŠ ģiadosti o dot§cie na r¹zne druhy 
aktiv²t, ktor®  pos¼vaj¼ naġu obec dopredu. Medzi tak® patr² a postupn® budovanie verejnej kanaliz§cie. 
ĢiaŎ, pr§ve tento projekt sa ļasto stret§va s nepochopen²m. Mysl²m si, ģe moment§lne rieġime vec, 
ktor§ mala byŠ rieġen§ a vyrieġen§ uģ d§vno v minulosti, tak ako verejnĨ vodovod. Pre obec samotn¼ s¼ 
to veŎmi n§roļn® a dlhodob® projekty a z finanļn®ho hŎadiska v plnej miere v danom ļase Šaģko 
realizovateŎn®. Tu prich§dza do ¼vahy hlavne komplexnejġie rieġenie probl®mov v r§mci celej 
Marikovskej doliny za pomoci ġt§tu a spr§vcu a prev§dzkovateŎa verejnĨch vodovodov a kanaliz§ci² v 

regi·ne. 

Rekonģtrukcia n§mestia 

V septembri sme ukonļili projekt rekonġtrukcie centra obce financovanĨ cez program LEADER. 
VzhŎadom na roļn® obdobie nie je teraz  tak vyuģiteŎn®. Ver²m vġak, ģe s pr²chodom jari sa to zmen² a 

z§roveŔ sa viac prejav² ¼ļel tohto projektu a samozrejme aj celkovĨ pohŎad na naġu obec.  

 

 

 

 

 

 

 

Rekonģtrukcia kotolne v MĢ 

V predch§dzaj¼com ļ²sle sme V§s informovali o pl§ne rekonġtrukcie kotolne v objekte materskej ġkoly. 
Pred zaļiatkom tohoroļnej vykurovacej sez·ny sa n§m podarilo spustiŠ prev§dzku novej kotolne, resp. 
cel®ho syst®mu ¼stredn®ho vykurovania, ļo n§m prin§ġa uģ prv® vĨsledky v podobe pr²jemne 
vyk¼ren®ho cel®ho objektu bez zadymovania cel®ho centra obce tak, ako tomu bolo v minulosti. 
Celkov® rozpoļtov® n§klady projektu boli  56.190,62,- ú  na ļom sa obec spolupodieŎala 5 percentami. 

 

 
 

 

 

     

 

 

 

          

  

  
Pred rekonġtrukciou Po rekonġtrukcii 

Pred rekonġtrukciou Po rekonġtrukcii 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

VĪstavba n§jomnej bytovky  

V mesiaci j¼l  sme zaļali s vĨstavbou 11 bytov®ho  n§jomn®ho  
domu, v ktorom bud¼ jedno, dvoj a trojizbov® byty.  
Dod§vateŎom stavby je na z§klade  elektronickej aukcie  firma 
 AKTIV PRO s.r.o. Financovanie vĨstavby bytovky je zabezpe- 
ļen® ¼verom zo ĠFRB vo vĨġke 75% a dot§ciou z Ministerstva  
dopravy a vĨstavby SR vo vĨġke 25%. Obec sa finanļne spolu- 
podieŎa na vĨstavbe technickej vybavenosti patriacej k bytovke  
vo  vĨġke  50%.  Celkov® rozpoļtov®  n§klady  na vĨstavbu s¼  
444 000,-ú s DPH.  Objekt by mal byŠ skolaudovanĨ v auguste  
2014 a n§sledne  od 1. septembra  danĨ do uģ²vania  bud¼cim n§jomn²kom, ktor² si pod§vaj¼ ģiadosti 
na ObecnĨ ¼rad a bud¼ vybran² obecnĨm zastupiteŎstvom v mesiacoch j¼n - j¼l 2014.                                                            

Rekonģtrukcia miestnych komunik§ci² 

Aj v tomto roku bolo naġou snahou pokraļovaŠ v postupnej rekonġtrukcii miestnych komunik§ci². 
Snaģ²me sa opravovaŠ cesty  tam kde je to najnutnejġie a z§roveŔ uspokojovaŠ n§roky obļanov  v 
kaģdej ļasti obce. NovĨ koberec sme poloģili na ceste od l§vky u Ficov smerom ku les§ckym 
bytovk§m  a u Ad§mkov od hlavnej cesty smerom ku rieke. Ver²m, ģe budeme maŠ moģnosŠ aj v 
bud¼cnosti pokraļovaŠ v  tĨchto aktivit§ch. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
                       Ing. Peter Ġujak 
 

  Pr ipravujeme pre Vás.. .  
 
    

 

 

  
Cesta u Ad§mkov pred rekonġtrukciou.... ... a po rekonġtrukcii 

 

 

5. STRETNUTIE  RODÁK OV  
 
Ani sa nenazd§me a bude tu j¼n 2014, kedy 
uplynie uģ 20 rokov od prvej realiz§cie 
myġlienky zorganizovaŠ v naġej obci  
ĂStretnutie rod§kovñ. NakoŎko sa toto 
kult¼rne podujatie organizuje len kaģdĨch 
pªŠ rokov, je u obļanov  obŎ¼ben® 
a vyhŎad§van®. Nasleduj¼ce 5. stretnutie 
bude organizovan® inou formou a to bez 
predpredaja vstupeniek a posielania 
pozv§nok adresovanĨch obļanom mimo 
naġej obce. Preto V§s, mil² spoluobļania 
pros²me, aby ste o pripravovanom stretnut² 
informovali svojich pr²buznĨch a  priateŎov, 
ktor² by sa chceli navġt²viŠ rodn¼ obec v tento 
sl§vnostnĨ deŔ 28. JĐNA 2014. Inform§cie 
o stretnut² bud¼ uveden® aj na str§nke obce 
www.dolnamarikova.sk. 

 

5.  MARIKOVSKÝ PLES  
 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ľo n§s tr§pi... 
 

Obvodn® zdravotn® stredisko 

Problematiku prev§dzkovania Obvodn®ho zdravotn®ho strediska v naġej obci sme sa V§m 

snaģili pribl²ģiŠ uģ v minulom ļ²sle vyjadrili n§dej, ģe sa podar² udrģaŠ,  za pomoci 

kompetentnĨch, v prev§dzke doteraz funguj¼ce ambulancie, pr²padne poskytovanie 

zdravotnej starostlivosti pribl²ģiŠ ļo najviac k minulosti. Opak je vġak pravdou a medziļasom 

bola ukonļen§ prev§dzka zubnej ambulancie a ku koncu tohto roka konļ² prev§dzku aj 

praktickĨ lek§r MUDr. Oravec. Okrem toho, ģe sa zn²ģi kvalita dostupnosti poskytovanej 

zdravotnej starostlivosti, pre naġu obec to predstavuje aj zvĨġen® n§klady na prev§dzkovanie 

objektu Obvodn®ho zdravotn®ho strediska. ĢiaŎ nikto z kompetentnĨch nem§ z§ujem rieġiŠ 

st§le zhorġuj¼cu sa situ§ciu a vġetky negat²va s tĨm spojen® zost§vaj¼ na pleciach obce Doln§ 

Marikov§. Rieġime veci, ktor® s¼ v r§mci naġich moģnost² a kompetenci² a preto sme 

spracovali projekt na zmenu palivovej z§kladne v danom objekte a vypracovali ģiadosŠ o 

poskytnutie dot§cie z environment§lneho fondu, ļ²m sa snaģ²me do bud¼cna zn²ģiŠ straty 

spojen® s prev§dzkou objektu.  

   

Telev²zny k§blovĨ rozvod  (TKR ) 

Vġetci uģ²vatelia TKR vedia, ģe od jeho vybudovania ubehla pomerne dlh§ doba a prakticky 

kaģd§ dom§cnosŠ od toho ļasu vymenila svoj telev²zny  prij²maļ za kvalitnejġ² a samozrejme 

aj n§roļnejġ² na silu a kvalitu vysielacieho sign§lu,  pr²padne prik¼pila Ņalġ². Toto m§ 

samozrejme negat²vny vplyv na fungovanie cel®ho syst®mu TKR. Medziļasom sa v danej 

oblasti radik§lne zmenili podmienky poplatkov voļi ġt§tu, ļo sa prejavilo aj na poplatkoch 

uģ²vateŎov TKR a to je d¹vod, ģe nezost§va veŎa financi² na vylepġovanie technick®ho stavu. 

Moment§lne poplatky n§m ako tak vykrĨvaj¼ n§klady na prev§dzkovateŎa, ¼drģbu, opravy a 

to eġte medzi nami je dosŠ takĨch, ktor² si poplatkov® povinnosti neplnia naļas (ļo by si 

napr²klad v pr²pade dod§vky elektriny, aj keŅ sa to ned§ celkom zrovn§vaŠ, nikto z nich 

nedovolil ). Vġetky tieto okolnosti sa negat²vne prejavuj¼ v celkovom fungovan² TKR a to aj 

postupnĨm odhlasovan²m sa jednotlivĨch ¼ļastn²kov. Preto  bude v bud¼cnosti potrebn§ 

ġirġia diskusia o fungovan² TKR, nakoŎko obci neprisl¼cha dotovaŠ jej prev§dzku.    

 

ObecnĨ cintor²n   

Na  cintor²n - miesto   odpoļinku   naġich  predkov ï  

smeruj¼   naġe  kroky  mnohokr§t  v  roku.  Teraz uģ 

m¹ģeme    povedaŠ,   ģe   sa    n§m   spoloļne    dar²  

udrģiavaŠ  v celom are§li  cintor²na poriadok,  akĨ si  

toto  pietne   miesto  zasl¼ģi.  Terļom kritiky  sa eġte  

obļas st§va vĨrub stromov, aj keŅ sa realizuje najmª  

vtedy,  keŅ  sa  predpoklad§,  ģe  by  mohli sp¹sobiŠ  

ġkodu na  pomn²koch.  Na  obr§zku  m¹ģeme vidieŠ, 

 ako vietor dok§ģe pol§maŠ aj stromy, ktor® sa javili  

 zdrav® a pevn®.  

                           Ing. Peter Ġujak 

 

 

HARMONOGRAM  ZVOZU  PLASTOV  NA OBDOBIE  JANUĆR ï JĐN 2014 

             7.1.;     3.2.;   3.3.;    1.4.;    5.5.;     2.6.;   
 

 

 
 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kult¼rne okienko 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kult¼rny kalend§r obce na rok 2014 
  

31.12.2013 - 01.01.2014 

Silvester  a v²tanie Nov®ho rok a                      

08.02. - 5. MarikovskĲ ples  

22.02.  -  Dom§ca marikovsk§ zab²jaľka  

01.03.  - FaĢiangy ð pochov§vanie basy                     

30.04 . - Stavanie m§ja     

11.05.  - DeŚ matiek              

01.06.  - DeŚ det²      

14.06.  - DeŚ otcov ð 4. roľn²k varenia kapustnice                                                                                 

28.06  - 5. Stretnutie rod§kov 

05.07. - Stretnutie Ŕud² dobrej v ¹le na Koh¼tke                                                                   

15.11.  - Vr§Ŧme harmonike Ĥivot  

             2. roľn²k stretnutia harmonik §rov 

okt·ber ð mesiac ¼cty k starĢ²m   

06.12. - Priv²tanie Mikul§Ģa + vianoľnĲ punľ 

  

 

 

Jubilantom srde ļne blaho ģel á me! 

90 roļn² a starġ² 

Sid·nia Koļincov§  93 rokov  ļ.d. 186 

Ondrej Ġujak 92 rokov  ļ.d. 431 

Veronika Tobi§ġov§ 91 rokov  ļ.d. 676 

Ġtef§nia Pal§tov§  90 rokov   ļ.d. 638 

Sid·nia Prc¼chov§  90 rokov   ļ.d. 68 

 

70 roļn² 

Adela Bodz²kov§   ļ.d. 196 

Miroslav Houģviļka  ļ.d.  

Stanislav Hus§r   ļ.d. 174 

Frantiġka Kuklisov§  ļ.d. 213 

Sid·nia Lackov§   ļ.d. 428 

Ladislav Lamoġ   ļ.d. 262 

M§ria Pec²kov§   ļ.d. 377 

Ġtefan Ros²k   ļ.d. 428 

 

 

80 roļn² 
Stanislav Ham§r ļ.d. 323 

Jozef Miġ²k  ļ.d. 373 

Ġtefan Pal²k  ļ.d. 36 

Jozef Poln²k  ļ.d. 8 

 

60 roļn² 

Rudolf Baranļ²k  ļ.d. 780 

Miroslav  Brindģ§k ļ.d. 728 

Jozef Drienik ļ.d. 727 

Jozef Kos§k ļ.d. 696 

Em²lia Kos§kov§ ļ.d. 696 

Anton Lamoġ ļ.d. 372 

Ġtef§nia Martik§Ŕov§ ļ.d. 7 

Em²lia Orgon²kov§ ļ.d. 81 

Pavol Ros²k ļ.d. 391 

J§n Vlach ļ.d. 748 

Ġtefan Ģilinļ²k  ļ.d. 455 

 

  

 

 

Okt·ber  ï Mesiac  ¼cty  k  starġ²m 

sme osl§vili v kult¼rnom dome 

s naġimi spoluobļanmi, ktor² sa 

v tomto roku doģili 75 rokov 

a viac. Tepl® jesenn® poļasie 

umoģnilo pr²sŠ viacerĨm a z ich 

tv§r² sa dal vyļ²taŠ pokoj, pohoda 

a radosŠ zo spoloļn®ho  stretnutia. 



 

 

 

 
                                        ĂVr§Šme harmonike ģivotñ 

                                                                           

 Pod tĨmto n§zvom sa uskutoļnil v naġej obci 1. roļn²k 

  stretnutia harmonik§rov a heligonk§rov. Podujatie sa 

 stretlo s veŎmi priaznivĨm ohlasom u ¼ļinkuj¼cich a aj  

  aj u div§kov. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  Priġiel k n§m Mikul§ġ...  

  DeŠom  od radosti  ģiarili oļk§,  keŅ  

  Mikul§ġovi  a   anjelom    recitovali,  

  spievali a dost§vali od nich darļeky. 

  Pred  ļertom  mali aj inokedy smel® 

  deti reġpekt.  VeŎkĨm  z§ģitkom  pre 

  nich  bolo  rozsvietenie  vianoļn®ho 

  stromļeka. 

  

                                                                                        

 

 

 

 

 

 

 

 


